
Helsingin piraatit
Hallituksen kokous

Aika: 13. heinäkuuta 2018 kello 17.00
Paikka: Piraattipuolueen toimitila, Franzéninkatu 5 E 1, Helsinki
Läsnä:
Ahto Apajalahti (pj)
Pauli Eronen
Ville Hautakangas
Jonna Lähdemäki (kohdat 5.1-10)
Sami Mattila
Hannu Mäkäräinen (kohdat 5.1-10)
Kausti Rantalainen
Jani Somero
Ilari Tuominen (kohdat 5.1-8.2)
Juha Tähtinen

1. Kokouksen avaus

Hallituksen puheenjohtaja Ahto Apajalahti avasi kokouksen kello 17.10.

2. Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus

Todettiin kokous lailliseksi ja päätösvaltaiseksi.

3. Esityslistan hyväksyminen

Hyväksyttiin kokouksen esityslista.

4. Edellisen kokouksen pöytäkirjan tarkastaminen

Tarkastettiin ja hyväksyttiin 10.5. pidetyn hallituksen kokouksen pöytäkirja.

5. Valtuustoasiat

5.1. Kaupunginvaltuusto

Käytiin läpi 15.5., 16.5., 30.5., 13.6. ja 20.6. pidettyjen kaupunginvaltuuston kokousten tapahtumat.

Valtuutettu Petrus Pennasen toiminta:

• 15.5. hyväksyttiin pääkaupunkiseudun yhteinen lausunto sote- ja maakuntauudistuksesta, Pennanen 
äänesti lausuntoesityksen puolesta.

• 16.5. puheenvuoro ja ponsiesitys asiassa "Piraattipuolueen valtuustoryhmän ryhmäaloite 
Olympiarannan puistossa sijaitsevien tilojen vapauttamiseksi tapahtumakäyttöön". Ponsiesitys sai 



taakseen 42 ääntä, kun läpimenoon olisi tarvittu yksi ääni enemmän. Puheenvuoro asiassa "Valtuutettu
Petrus Pennasen aloite selvityksestä lisävaihtoehdosta kasvihuonepäästöjen vähentämiseen". 
Valtuusto hyväksyi 59 äänellä valtuutettu Atte Harjanteen esittämän ja Pennasen kannattaman ponnen.
Lähetettiin lehdistötiedote.

• 30.5. valtuustoaloite "erikoisopetuspäivien järjestäminen kouluissa" ja puheenvuorot asioissa 
"Vasemmistoliiton valtuustoryhmän ryhmäaloite asiakasmaksujen perinnästä kaupungin omana 
toimintana", "Valtuutettu Mari Holopaisen valtuustoaloite englannin kielen ottamisesta Helsingin 
kaupungin kolmanneksi asiointikieleksi" ja "Valtuutettu Emma Karin aloite kivihiilestä luopumiseksi 
Salmisaaren voimalassa".

• 13.6. puheenvuorot asioissa "Kalasataman raitioteiden yleissuunnitelma", "Valtuutettu Mai Kivelän 
aloite kaupungin ateriatarjonnan muuttamisesta kasvispainotteisemmaksi" ja "Valtuutettu Petra 
Malinin aloite lasten osapäivähoidon henkilöstömitoituksesta".

• 20.6. valtuustoaloite "suosittujen, osallistavien ja yhteisöllisten tapahtumien järjestäminen kaupungin 
rahoituksella" ja ryhmäpuheenvuoro asiassa "Helsingin kaupungin vuoden 2017 tilinpäätöksen 
hyväksyminen". Lähetettiin lehdistötiedote.

• Pennanen mediassa: mm. Valtuusto-podcast 13.6., Hs.fi 21.6. ("Heroiinia reseptillä, ehdottaa 
helsinkiläispoliitikko"), Ykkösaamu 22.6. (Yle Radio 1).

5.2. Sosiaali- ja terveyslautakunta, kulttuurijaosto ja digitalisaatiotoimikunta

Sosiaali- ja terveyslautakunta kokoontui 22.5. (Bergman), 5.6. (Apajalahti) ja 19.6. (Bergman).

Sote-ryhmä kokoontui 21.5., 4.6. ja 18.6.

Kulttuurijaosto kokoontui 31.5. (Pennanen).

Digitalisaatiotoimikunta kokoontui 23.5. (Hautakangas).

Keskusteltiin näissä toimielimissä esillä olleista aiheista.

5.3. Valtuustokauden ensimmäinen vuosi (kesäkuu 2017 - kesäkuu 2018)

Keskusteltiin valtuustokauden ensimmäisen vuoden (kesäkuu 2017 - kesäkuu 2018) sujumisesta ja Helsingin 
piraattien poliittisen vaikuttamistyön kehittämistarpeista.

6. Tapahtumat

Menneet:

• 10.5. alkaen toimitilan remontti
• 14.5. Tapaa valtuutettu (Cafe Factory)
• 9.6. Piraattipuolueen 10-vuotisjuhla Helsingissä
• 30.6. Helsinki Pride -kulkue
• 8.7. Resonaari Fest (Alppipuisto, Helsinki)

Tulevat:

• Helsingin piraatteja mukana Suomi-Areenassa



• Grillailu hienäkuussa. Jani Somero ja Ville Hautakangas vastaavat asiasta.
• 2.-5.8. Assembly Summer (Piraattinuorten kanssa)

7. Rahoitus

7.1. Ajantasainen kirjanpito

Merkittiin tiedoksi Helsingin piraattien kirjanpito ajanjaksolta 12.5.-30.6.2018 (liite 1).

7.2. Talousarvion toteutumisen puolivuotiskatsaus

Merkittiin tiedoksi Helsingin piraattien talousarvion toteutumisen puolivuotiskatsaus 1.1.-30.6.2018 (liite 2). 
Keskusteltiin taloudellisesta tilanteesta.

8. Vaalit

8.1. Maakuntavaalit

Käytiin lyhyt keskustelu maakuntauudistuksen tilanteesta. Maakuntavaaleja ei käydä ainakaan vuonna 2018.

8.2. Puolueen vaalivalmistelujen eteneminen

Apajalahti kertoi 16.6. Jyväskylässä pidetyn Piraattipuolueen suunnittelutapaamisen tuloksista 
vaalivalmistelujen suhteen sekä mahdollisia vaaliliittoja koskevista keskusteluista, joita oli kokousta 
edeltävinä viikkoina käyty eri puolueiden kanssa. Valmistelut koskevat erityisesti eduskuntavaaleja, mutta 
myös maakunta- ja EU-vaaleja. Käytiin keskustelu.

8.3. Ehdokasasettelu eduskuntavaaleissa

Keskusteltiin eduskuntavaalien ehdokasasettelun aikataulusta ja toimintatavoista Helsingin piirissä. Todettiin,
että pyritään sopimaan vaaliliitoista ja hyväksymään ensimmäiset ehdokkaat syyskuun alussa.

9. Viestintä

Sovittiin, että perustetaan Telegram-ryhmä hallitukselle.

10. Kokouksen päättäminen

Puheenjohtaja päätti kokouksen kello 18.54.

Tarkastettu ja hyväksytty hallituksen 27.8.2018 pidetyssä kokouksessa.

Pöytäkirjan vakuudeksi

Ahto Apajalahti
Hallituksen puheenjohtaja


